



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ
ວັນອາທິດທີ 19 ກຸມພາ 2017 (02-19-2017)

ປະຕິບັດດ້ວຍຄວາມຍິນດີ

ຕາມປົກຕິທ່ານເຫັນນ້ຳບົກລົງເຄິ່ງຈອກ, ຫຼືເຫັນນ້ຳຢູ່ໃນຈອກເຄິ່ງຈອກ?

ຈຸດສຳຄັນໃນບົດຮຽນ: ເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າປັກໃຈໃສ່ອົງພຣະເຢຊູ, ຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີແລະສັນຕິສຸກເຕັມລົ້ນໃນຊີວິດ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ທ່ານມີບັນຫາຢ່າງໜ້ອຍຢ່າງໜຶ່ງໃນຊີວິດບໍ່? ທ່ານອາດຈະມີ. ຄວາມຈິງແລ້ວ, ທ່ານອາດເວົ້າວ່າ “ຂ້ອຍຫວັງວ່າຄົງມີພຽງແຕ່ບັນຫາດຽວເທົ່ານັ້ນ”. ດັ່ງນັ້ນ, ພວກເຮົາຈະປະເຊີນໜ້າກັບບັນຫາສາລະພັດໄດ້ຢ່າງໃດໃນຊີວິດ? ວິທີໜຶ່ງທີ່ທ່ານນໍາແມ່ນ ວິນເຊັນທ໌ພິລ ໄດ້ເຮັດໃຫ້ເປັນທີ່ນິຍົມໃນສມັຍ 1950 ນັ້ນແມ່ນຄວາມຄິດໃນທາງບວກ. ເມື່ອຫລາຍປີຜ່ານໄປ, ນັກປະພັນແລະນັກບໍລິຫານຫຼາຍຄົນໄດ້ສົ່ງເສີມແນວຄວາມຄິດ ທີ່ທ່ານພິລໄດ້ຂຽນໄວ້, ນັ້ນຄື **ອໍານາດຂອງແນວຄິດໃນທາງບວກ**. ແຕ່ວ່າມັນເປັນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງການອີ່ຫຼີບໍ່ສໍາຫຼັບຊີວິດ?

ຄວາມຈິງແລ້ວ, ພວກເຮົາບໍ່ສາມາດເຊື່ອບັນຫາຫຼືແກ້ບັນຫາໂດຍພຽງແຕ່ “ຄິດວ່າມີຄວາມສຸກ”. ແຕ່ພວກເຮົາສາມາດມີຄວາມສຸກໄດ້. ແລະການປາກົດຂອງຄວາມສຸກມີຜົນກະທົບຕໍ່ວິທີການທີ່ພວກເຮົານຶກຄິດແລະຈັດການກັບສິ່ງທ້າທາຍຂອງຊີວິດ.

ໃນບົດຮຽນຕອນນີ້, ພວກເຮົາຈະໄດ້ພິຈາລະນາເບິ່ງການສຶກສາຂອງອາຈານໂປໂລ ໃນຂະນະທີ່ເພິ່ນໄດ້ຖືກຈອງຈຳຢູ່ໃນຄຸກ. ຖືກລ່າມໂສ້, ເພິ່ນບໍ່ໄດ້ດຳເນີນການຢູ່ໃນແນວຄິດໃນທາງບວກ, ແຕ່ກົງກັນຂ້າມເພິ່ນໄດ້ມີໃຈຈິດຈໍ່ຕໍ່ອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ. ໃນພຣະທັມພິລິບປອຍ ບົດທີ 4, ອາຈານໂປໂລໄດ້ຊີ້ໃຫ້ເຮົາເຫັນວ່າ, ເມື່ອໃດພວກເຮົາມີໃຈຈິດຈໍ່ຕໍ່ອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ, ພວກເຮົາຈະມີປະສົບການໃນຄວາມຍິນດີ ແລະສັນຕິສຸກ ບໍ່ວ່າພວກເຮົາຈະປະເຊີນໜ້າກັບບັນຫາຫຼືອຸປະສັກໃດໆກໍຕາມໃນຊີວິດ.

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ? ພິລິບປອຍ 4:4-9 (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1,2 ແລະ 3)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ພິລິບປອຍ 4:4-5

⁴ຈົ່ງຊົມຊື່ນຍິນດີໃນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າທຸກເວລາ ເຮົາຂໍຢ້ອນກວ່າ ຈົ່ງຊົມຊື່ນຍິນດີເທິນ. ⁵ຈົ່ງໃຫ້ໃຈອ່ອນສຸພາບຂອງເຈົ້າທັງຫລາຍປາກົດແກ່ຄົນທັງປວງ ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງຢູ່ໃກ້ແລ້ວ.

ມີຫຼາຍສິ່ງທີ່ສາມາດບຸ້ນເອົາຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີຂອງພວກເຮົາໄປ. ຄວາມລົງສ້ຍ, ການເສັງຊີວິດ, ບັນຫາຢູ່ທີ່ທຳການ, ການເຈັບປ່ວຍ ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານຄວາມສັມພັນ, ແລະບັນຫາອື່ນໆຫຼາຍຢ່າງສາມາດເປັນເຫດໃຫ້

ຊາວຄຣິສຕຽນໂສກເສົ້າ. ແຕ່ພວກເຮົາບໍ່ຈຳເປັນຈະສູນເສັງຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີຂອງພວກເຮົາ, ດ້ວຍເຫດວ່າພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ຊົມຊື່ນໃນສະຖານະການຂອງພວກເຮົາ ແຕ່ພວກເຮົາຊົມຊື່ນຍິນດີໃນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີບໍ່ແມ່ນການໄດ້ຮັບສິ່ງທີ່ພວກເຮົາປາຖນາຢາກໄດ້; ແຕ່ແມ່ນການທີ່ມີຄວາມຮູ້ສຶກຂອບພຣະຄຸນໃນສິ່ງທີ່ພວກເຮົາມີໃນອົງພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າ.

ອາຈານໂປໂລໄດ້ກ່າວວ່າ “ຈິ່ງໃຫ້ໃຈອ່ອນສຸພາບຂອງເຈົ້າທັງຫລາຍປາກົດແກ່ຄົນທັງປວງ” (ຂໍ້ 5). ຄຳວ່າ “ໃຈອ່ອນສຸພາບ” ມີຄວາມໝາຍເຖິງການມີຄວາມອ່ອນນ້ອມດ້ານຈິດວິນຍານຕໍ່ຄົນອື່ນ. ແມ່ນຄວາມໝາຍກົງກັນຂ້າມກັບຄວາມມັກຂັດແຍ້ງແລະເຫັນແກ່ຕົວ ອົງພຣະເຢຊູໄດ້ຊົງສຳແດງໃຫ້ເຫັນພຣະລັກສະນະເຊັ່ນນັ້ນໂດຍສົມບູນແບບຕລອດຊີວິດແລະພັນທະກິດຂອງພຣະອົງ (2 ກຣທ 10:1), ພ້ອມທັງທ່າທີຂອງພຣະອົງຕໍ່ຜູ້ຄົນທີ່ຕໍ່ຕ້ານແລະຫວັງທຳລາຍພຣະອົງ (1 ປຕ 2:33). ພວກເຮົາຊົງຖືກຮຽກເອີ້ນໃຫ້ເປັນເໝືອນພຣະອົງ, ດັ່ງອາຈານໂປໂລໄດ້ກ່າວໄວ້ກ່ຽວກັບນິສັຍໃຈຄໍໃນຂໍ້ 5 ຂອງຊາວຄຣິສຕຽນຕໍ່ກັນແລະກັນ ແລະຕໍ່ຊາວໂລກຈ້ອງເບິ່ງພວກເຮົາ.

ອາຈານໂປໂລໄດ້ເພີ່ມເຕີມອີກວ່າ “ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງຢູ່ໃກ້ແລ້ວ” ເພິ່ນຄົງຈະເວົ້າເຖິງການສະເດັດກັບມາຄັ້ງທີສອງຂອງອົງພຣະເຢຊູ, ຫຼືບໍ່ດັ່ງນັ້ນເພິ່ນຄົງດຶງຄວາມສົນໃຈໄປສູ່ຄວາມໝາຍທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສະຖິດຢູ່ໃກ້ພວກເຮົາສະເມີ ແລະພ້ອມສະເມີທີ່ຈະຊົງຊ່ວຍພວກເຮົາ. **ທັງສອງຄວາມໝາຍນີ້ເປັນຄວາມຈິງ!** ການສະເດັດກັບມາຂອງພຣະເຢຊູສົມຄວນເປັນເຫດໃຫ້ພວກເຮົາມີຄວາມປາຖນາທີ່ຈະດຳລົງຊີວິດດ້ວຍຄວາມບໍ່ຮິສຸດທຸກງວັນ, ໃນຂະນະທີ່ຮູ້ວ່າພຣະອົງຊົງສະຖິດຢູ່ໃກ້ ຄວນເຮັດໃຫ້ເຮົາມີກຳລັງໃຈໃນການຮ້ອງທາພຣະອົງໃຫ້ຊົງຊ່ວຍເຫຼືອພວກເຮົາ.

ແມ່ນຫຍັງເປັນການໂຕ້ຕອບຂັ້ນຕົ້ນຕໍຄຳສັ່ງຂອງອາຈານໂປໂລໃນພຣະຄຳຂໍ້ 4:4-5 ນີ້?

2. ຟິລິບປອຍ 4:6-7

ຢ່າທຸກຮ້ອນໃຈດ້ວຍສິ່ງໃດເລີຍ ແຕ່ຈົ່ງທຸນເຣື່ອງຄວາມປາຖນາຂອງພວກເຮົາທຸກຢ່າງຕໍ່ພຣະເຈົ້າ ດ້ວຍການໄຫວ້ວອນ, ແລະການອ້ອນວອນຂໍ, ພ້ອມກັບການຂອບພຣະຄຸນ.⁷ ແລ້ວສັນຕິສຸກອັນມາຈາກພຣະເຈົ້າຊຶ່ງເກີນຄວາມເຂົ້າໃຈຈະເຝົ້າຮັກສາຈິດໃຈແລະຄວາມຄິດຂອງເຈົ້າທັງຫລາຍໄວ້ໃນພຣະເຢຊູຄຣິດ.

ຄຳແນະນຳຂອງອາຈານໂປໂລໃນທີ່ນີ້ອາດເຮັດໃຫ້ທ່ານແປກໃຈຫຼືສັບສົນ: “ຢ່າທຸກຮ້ອນໃຈດ້ວຍສິ່ງໃດເລີຍ”. ແນ່ນອນ, ທຸກຮ້ອນໃຈມີຄວາມໝາຍວ່າ “ເປັນຫວ່າງເປັນໃຍ” ເປັນທາງບວກເພາະເປັນສິ່ງຈູງໃຈໃຫ້ພວກເຮົາປະຕິບັດຕໍ່ຄວາມຮັບຜິດຊອບຂອງພວກເຮົາ (ເບິ່ງ 1 ກຣທ 12:25 ແລະ ຟລປ 2:20).

ແທນທີ່ຈະມີຄວາມທຸກຮ້ອນວິຕິກັງວົນ, ພວກເຮົາຖືກຮຽກເອີ້ນໃຫ້ອະທິຖານ. ອາຈານໂປໂລເລີ້ມຕົ້ນຂຽນຈິດໝາຍຫາຊາວຟິລິບປອຍດ້ວຍການອະທິຖານໂດຍຄວາມເຕັມໃຈ (ເບິ່ງ ຟລປ 1:3-11); ດຽວນີ້, ເພິ່ນໄດ້ແນະນຳໃຫ້ຜູ້ອ່ານອະທິຖານເມື່ອປະເຊີນໜ້າກັບຄວາມໂສກເສົ້າທຸກຮ້ອນໃຈ. ພວກເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງມີບາດກ້າວໃນການຕໍ່ສູ້ໃນຊີວິດຂອງພວກເຮົາເຊັ່ນດຽວກັນ ດັ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- ຍອມຮັບວ່າພວກເຮົາບໍ່ສົມຄວນມີຈິດໃຈທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມໂສກເສົ້າໃນທາງລົບ. ອາຈານໂປໂລເວົ້າວ່າ, “ຢ່າທຸກຮ້ອນໃນສິ່ງໃດໆ”. ຄວາມທຸກຮ້ອນບໍ່ສົມຄວນຈະເກີນກວ່າການນິນທາ, ຄວາມອິດສາ, ຄວາມໂລພາ, ຄວາມບາບດ້ານເພດສັມພັນ ໃນຊີວິດຂອງຄຣິສຕຽນ.
- ຈົ່ງປະຄວາມກະວົນກະວາຍຂອງພວກທ່ານໄວ້ກັບພຣະອົງ (ເບິ່ງ 1 ປຕ 5:7). ຢາແກ້ຄວາມກະວົນກະວາຍຂັ້ນຕົ້ນນັ້ນແມ່ນການອະທິຖານ. ອາຈານໂປໂລກ່າວວ່າສັນຕິສຸກຈະມີໄດ້ດ້ວຍການອະທິຖານເທົ່ານັ້ນ. ພຣະ

ເຈົ້າບໍ່ຊົງມີຄວາມກະວົນກະວາຍຈັກເທື່ອ. ພຣະອົງຊົງຄວບຄຸມ, ສະນັ້ນພວກເຮົາສາມາດມອບບັນຫາແລະຄວາມວິຕົກກັງວົນ, ຄວາມກະວົນກະວາຍໃຈໄວ້ກັບພຣະອົງ.

- **ອະທິຖານດ້ວຍການຂອບພຣະຄຸນແລະການທູນຂໍ.** ອາຈານໂປໂລບໍ່ໄດ້ປະຕິເສດວ່າພວກເຮົາຈະບໍ່ມີຄວາມຍາກລຳບາກ, ແຕ່ເພິ່ນຮູ້ວ່າພວກເຮົາຍັງສາມາດຂອບພຣະຄຸນ. ພວກເຮົາສາມາດທູນຂໍດ້ວຍຄວາມໝັ້ນໃຈແລະ “ດ້ວຍການຂອບພຣະຄຸນ” ຮູ້ວ່າພຣະເຈົ້າຊົງສັດຊື່ແລະພຣະອົງຈະຊົງປະທານໃຫ້.
- **ຕໍ່ສູ້ຄວາມກະວົນກະວາຍໂດຍການອະທິຖານດ້ວຍຄວາມເຊື່ອໃນພຣະສັນຍາ.** “ແລ້ວສັນຕິສຸກອັນມາຈາກພຣະເຈົ້າຊຶ່ງເກີນຄວາມເຂົ້າໃຈຈະເຜົາຮັກສາຈິດໃຈແລະຄວາມຄິດຂອງເຈົ້າທັງຫຼາຍໄວ້ໃນພຣະເຢຊູຄຣິດ”. ເມື່ອພວກເຮົາອະທິຖານແລະມອບບັນຫາໃຫ້ແກ່ພຣະເຈົ້າແລ້ວ, ພວກເຮົາສາມາດຢູ່ໃນອ້ອມກອດ ແລະຢູ່ໃຕ້ຮົ່ມພຣະຄຸນໂດຍສັນຕິສຸກຂອງພຣະອົງ. *ເລີ້ມຕົ້ນທັງໝົດດ້ວຍການຈົດຈໍ່ໃສ່ອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ.*

ການອະທິຖານຊ່ວຍພວກເຮົາໃຫ້ຫັນຈາກຄວາມກັງວົນໄປສູ່ຄວາມເຊື່ອໄວ້ວາງໃຈຢ່າງໃດ?

3. ພິລິບປອຍ 4:8-9

⁸ພິ່ນອົງທັງຫຼາຍເອີຍ, ໃນທີ່ສຸດນີ້, ສິ່ງໃດທີ່ສັດຈົງ, ສິ່ງໃດທີ່ໜ້ານັບຖື, ສິ່ງໃດທີ່ຍຸດຕິທຳ, ສິ່ງໃດທີ່ບໍ່ຮິສຸດ, ສິ່ງໃດທີ່ໜ້າຮັກ, ສິ່ງໃດທີ່ໜ້າຍິນດີ, ສິ່ງໃດທີ່ລ້ຳເລີດ ແລະຖ້າມີສິ່ງໃດທີ່ຄວນແກ່ການສັຣເສີນ ຈົ່ງພິຈາຣະນາເຖິງສິ່ງເຫລົ່ານັ້ນ. ⁹ຈົ່ງເຮັດທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຈົ້າໄດ້ຮຽນຮູ້, ໄດ້ຮັບໄວ້, ໄດ້ຍິນ, ແລະໄດ້ເຫັນໃນເຮົາແລ້ວ ແລະພຣະເຈົ້າຜູ້ໂຜດປະທານສັນຕິສຸກຈະຊົງສະຖິດຢູ່ນຳເຈົ້າທັງຫຼາຍ.

ສຸດທ້າຍ, ອາຈານໂປໂລໄດ້ເວົ້າເຖິງແນວຄວາມຄິດຂອງຊີວິດຄຣິສຕຽນ ປຽບເໝືອນເສັ້ນທາງໄປສູ່ສັນຕິພາບແລະຄວາມສຸກ. ເພື່ອຄຣິສຕຽນຈະເຕີບໃຫຍ່ຄ້າຍຄືພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາຈຳເປັນຕ້ອງມີຈິດໃຈໃຫມ່ (ເບິ່ງ ຣມ12:1-2; ອຟຊ 4:23).

ໃນ ພິລິບປອຍ 4:8-9, ອາຈານໂປໂລໄດ້ຮຽກຮ້ອງຄຣິສຕະຈັກໃຫ້ຄິດເຖິງສິ່ງທີ່ໜ້າຊົມເຊີຍ. ເພິ່ນຕ້ອງການໃຫ້ພວກສາວົກຂອງອົງພຣະເຢຊູໃຫ້ມີໃຈຈົດຈໍ່ໃສ່ສິ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- ຄວາມຈິງ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມເທັດ.
- ສິ່ງທີ່ເປັນກຽດ, ບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ເສັງຊື່ສຽງ.
- ຄວາມຍຸດຕິທັມ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມອະຍຸດຕິທັມ.
- ຄວາມບໍ່ຮິສຸດ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມລາມົກ.
- ຄວາມໜ້າຮັກ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມໜ້າກຽດຊັງ.
- ຄວາມໜ້າຍິນດີສັຣເສີນ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມບໍ່ຖືກຕ້ອງ.
- ສິ່ງທີ່ດີເລີດທາງສິລທັມ, ບໍ່ແມ່ນຄວາມເສັງຫາຍ (ກິນສິນບົນ).
- ຄວາມໜ້າຊົມເຊີຍ, ບໍ່ແມ່ນໜ້າອັບອາຍ.

ນອກຈາກຄວາມຄິດທີ່ໜ້າຊົມເຊີຍແລ້ວ, ອາຈານໂປໂລໄດ້ທູນໃຈເຊັ່ນດຽວກັນແກ່ຜູ້ອ່ານໃຫ້ປະຕິບັດຕາມຕົວຢ່າງຂອງພຣະເຈົ້າ: “ຈົ່ງເຮັດທຸກສິ່ງທີ່ພວກເຈົ້າໄດ້ຮຽນຮູ້, ໄດ້ຮັບໄວ້, ໄດ້ຍິນ, ແລະໄດ້ເຫັນໃນເຮົາ”. ອີກຢ່າງໜຶ່ງ, ຮຽນແບບຜູ້ນຳທີ່ໃຈບໍ່ຮິສຸດ. ເຮັດຕາມແບບຜູ້ເຊື່ອທີ່ມີໃຈຈົດຈໍ່ໃສ່ອົງພຣະຜູ້ສ້າງແລະອົງພຣະຜູ້ໂຖ່ຂອງພວກເຮົາ ເພ່ງເບິ່ງເຂົາເຈົ້າ ເອົາໃຈໃສ່ໃນທັສນະຂອງເຂົາເຈົ້າ, ສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າອ່ານ, ສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າເວົ້າເຖິງ ແລະສິ່ງທີ່ເຂົາເຈົ້າໃຫ້ຄຸນຄ່າ. ຖ້າເຮັດຢ່າງນັ້ນ, ອາຈານໂປໂລບອກວ່າພວກເຮົາຈະຮູ້ຈັກກັບສັນຕິສຸກຂອງພຣະເຈົ້າຫຼາຍຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ເມື່ອພວກເຮົາຈິດຈໍ່ແລະໄວ້ວາງໃຈໃນພຣະຄຣິດ, ພວກເຮົາກໍມີ **ສັນຕິສຸກ**. ເມື່ອພວກເຮົາຈິດຈໍ່ແລະໄວ້ວາງໃຈໃນພຣະຄຣິດ, ພວກເຮົາກໍມີ **ຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ**. ຈຶ່ງຢ່າພາດໂອກາດຂອງຂວັນທີ່ມີຄ່າເຫຼົ່ານີ້.

ແມ່ນໃຜຫຼືແມ່ນຫຍັງເຂົ້າມາໃນໃຈຂອງທ່ານເມື່ອທ່ານອ່ານຄຸນສົມບັດ(ລັກສະນະ)ທີ່ບໍ່ລຍາຍຢູ່ໃນຂໍ້ 8 ນັ້ນ?

ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ

ທ່ານຈະປ່ອຍໃຫ້ຄວາມຈິງໃນພຣະຄໍາຊ່ວງນີ້ປ່ຽນແປງຊີວິດທ່ານໄດ້ຢ່າງໃດໃນອາທິດນີ້? ຈຶ່ງພິຈາລະນາເບິ່ງຄໍາແນະນໍາດັ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ອະທິຖານ.** ອຸປະສັກທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ທີ່ສຸດຂອງທ່ານໃນຂະນະນີ້ແມ່ນຫຍັງ? ຈຶ່ງຂຽນລາຍຊື່ສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນແລ້ວອະທິຖານທຸກໆ ວັນເພື່ອສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນແຕ່ລະອັນ. ໃນຂະນະທີ່ທ່ານອະທິຖານ, ທູນຂໍຕໍ່ພຣະເຈົ້າໃຫ້ຊົງປະທານສັນຕິສຸກແລະພຣະກະຣຸນາຂອງພຣະອົງແກ່ທ່ານ.
- **ຈິດຈໍາ.** ຈຶ່ງຈິດຈໍາພຣະທັມພິລິບປອຍ 4:6-7. ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ຮູ້ວ່າວິທີການທີ່ດີກວ່າເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຮັບທັສະນະທີ່ເໝາະສົມກ່ຽວກັບສິ່ງທ້າທາຍຂອງຊີວິດ, ແລະຄວາມຕ້ອງການທີ່ຈະມອບພາຣະແບກຫາບຂອງພວກເຮົາໄວ້ກັບພຣະເຈົ້າ ຫຼາຍກວ່າທີ່ຈະແຂ່ງຈິດໃຈຂອງພວກເຮົາໃຫ້ອີ່ມດ້ວຍພຣະຄໍາໃນຊ່ວງນີ້.
- **ຄວາມນິກົດ.** ສແວງຫາເພື່ອນທີ່ທ່ານໄວ້ໃຈທີ່ສາມາດຊ່ວຍໃຫ້ທ່ານຮັບຜິດຊອບກັບຄວາມຄິດຂອງທ່ານ. ໂດຍສະເພາະ, ຄວາມຄິດທີ່ມີດິນ (ຕົວຢ່າງ: ລາມິກ, ໂລບ, ໂກດ, ຫຼົງ, ອິດສາຣິສຍາ, ຕ່ຽງໄປ...) ທີ່ມີຢູ່ໃນຈິດໃຈຂອງທ່ານທີ່ຈໍາເປັນຕ້ອງໄດ້ຖອດຖິ້ມ ແລະທົດແທນດ້ວຍສິ່ງທີ່ມີກຽດສູງສິ່ງສະໄຫຼງາງາມຫຼາຍກວ່ານັ້ນ.

ຈຶ່ງເອົາຕົວຢ່າງຈາກຂ້າພະເຈົ້າ: ບໍ່ມີອໍານາດເທົ່າໃດໃນແນວຄິດໃນທາງບວກ ຢ່າງໃດກໍຕາມ, ບໍ່ແມ່ນປະເພດທີ່ໂລກຕ້ອງການໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ດໍາເນີນການ. ແຕ່ມີອໍານາດໃນອົງພຣະເຢຊູ. ເຊັ່ນດຽວກັນກັບສິ່ງສໍາຄັນ, ພວກເຮົາສາມາດພົບຄວາມສຽງສຸກແລະຄວາມສຸກເມື່ອພວກເຮົາເອົາຊີວິດຂອງພວກເຮົາສຸມໃສ່ພຣະອົງ.

ອຸປະຖັມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສັມພັນ www.lsb.org ໂດຍ SSK